

# Содержание

## АКТУАЛЬНАЯ ПРОБЛЕМА

*Ершов В.В., Ершова Е.А.* Специальные принципы российского трудового права.....5

## МЕЖДУНАРОДНОЕ ПРАВО

Комитет по правам человека ООН. Решение относительно сообщения № 2232/2013.... 14

## ГРАЖДАНСКОЕ ПРАВО

*Андреев В.К.* Категория «добросовестность» при применении судами норм гражданского права .....19

## ГРАЖДАНСКИЙ ПРОЦЕСС

*Аргунов А.В.* Эволюция производства по делам об установлении юридических фактов .....26

## СУДЕБНОЕ ДЕЛОПРОИЗВОДСТВО

*Латышева Н.А.* Классификация норм о сроках в судебном делопроизводстве .....35

## ТРУДОВОЕ ПРАВО

*Демидов Н.В.* Ознакомление работника с положением об аттестации: анализ судебной практики .....43

## УГОЛОВНОЕ ПРАВО

*Безбородов Д.А., Кравченко Р.М.* Квалификация причинения имущественного вреда в результате небезопасного выполнения работ и оказания услуг .....50

*Лаптев Д.Б.* Об иных мерах уголовно-правового характера в структуре уголовно-правового воздействия .....57

## УГОЛОВНЫЙ ПРОЦЕСС

*Качалова О.В.* Пределы упрощения уголовного судопроизводства: критический анализ .....62

*Косенко А.М.* Повод для возбуждения уголовного дела как социально-правовое явление .....68

*Марковичева Е.В.* Проблемы, связанные с участием несовершеннолетних потерпевшего и свидетеля в судебном разбирательстве .....77

## КНИЖНОЕ ОБОЗРЕНИЕ

*Шебалкин И.В., Норенко И.В., Решетов Г.А.* История отечественного правосудия как важный элемент историко-правовой науки .....84

## КОНФЕРЕНЦИИ, СОВЕЩАНИЯ

*Раднаева Э.Л., Доржиева С.В., Семёнов Б.С.* Десятилетие детства: тенденции и перспективы развития дружественного к ребенку правосудия и мер правового просвещения .....91

*Сафонов В.Е., Румянцева В.Г.* Российский конституционализм: от теории к практике (к 100-летию Конституции РСФСР 1918 г.) .....98

*Умнова (Конюхова) И.А., Костылева Е.Д.* Современный российский федерализм и перспективы развития российского государства и права .....104

*Стахов А.И.* Актуальные проблемы гармонизации судебной реформы с реформой государственного контроля и надзора .....109

# Content

## TOPICAL ISSUE

*V.V. Ershov, E.A. Ershova. Special Principles of Russian Labour Law*.....3

## INTERNATIONAL LAW

UNO Human Rights Committee. The Solution on the Announcement № 2232/2013 .....14

## CIVIL LAW

*V.K. Andreev. Category «Good Faith» in the Application of Civil Law by the Courts*.....19

## CIVIL PROCEEDINGS

*A.V. Argounov. The Evolution of Proceedings on Cases of Establishing Legal Facts* .....26

## COURT RECORDS

*N.A. Latysheva. Classification of Rules on the Timing of the Judicial Proceedings*.....35

## LABOUR LAW

*N.V. Demidov. Employee Familiarization with the Regulation on Performance Appraisal: Analysis of the Judicial Practice*.....43

## CRIMINAL LAW

*D.A. Bezborodov, R.M. Kravchenko. Qualification of Property Damage as a Result of Unsafe Performance of Works and Rendering of Services*.....50

*D.B. Laptev. On the Issue of other Measures of a Criminal-Legal Nature in the structure of criminal law influence* .....57

## CRIMINAL PROCEEDINGS

*O.V. Kachalova. The Limits of the Simplification of Criminal Justice: a Critical Analysis* .....62

*A.M. Kosenko. Cause for Criminal Case Initiation as Social and Legal Event*.....68

*E.V. Markovicheva. Problems Related to the Participation of a Minor Victim and Witness in a Trial* .....77

## BOOK REVIEW

*I.V. Shebalkin, I.V. Norenko, G.A. Reshetov. History of National Justice as an Important Element of Historical and Legal Science*.....84

## CONFERENCES, MEETINGS

*E.L. Radnaeva, S.V. Dorzhieva, B.S. Semionov. The Decade of Childhood: Trends and Development Prospects of Child-Friendly Justice and Legal Education Measures*.....91

*V.E. Safonov, V.G. Rummyantseva. Russian Constitutionalism: From Theory to Practice (in Commemoration of the 100th Anniversary of the Constitution of RSFSR of 1918)*.....98

*I.A. Umnova (Konyukhova), E.D. Kostyleva. Modern Russian Federalism and Prospects for Russian State and Law Development* ..... 104

*A.I. Stakhov. Actual Problems of Harmonization of Judicial Reform with the Reform of State Control and Supervision*.....109